
 
PROTOKÓŁ   Nr  XII / 2015 

Rady Gminy Wijewo 
z dnia  12   października   2015 r. 

 
 

 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie rady gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. Zał. Nr 2 
oraz  
Wójt Gminy Wijewo – Pan Mieczysław  Drożdżyński 
Skarbnik Gminy – Pan Krzysztof Słomianny 
 
Porządek  posiedzenia: 
 
      1. Otwarcie.   
      2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
      3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
      4. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
      5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
            -  wynagrodzenia dla Wójta Gminy Wijewo, 
            -  wyboru ławników Sądy Rejonowego 
            -  zmian w  budżecie, 
            -  emisji obligacji, 
      6.  Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych za 2014 rok. 
      7.  Zapytania i wolne wnioski. 
      8.  Zakończenie. 
 

Ad. pkt. 1 
 
Obradom XII Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 
Kasperski. Powitał obecnych na sali radnych, sołtysów, Wójta Gminy oraz pozostałych  
zaproszonych gości. Przedstawił  proponowany porządek obrad. 
Zebrani nie wnieśli uwag co do przedstawionego porządku posiedzenia. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 wobec czego 
podejmowane decyzje będą prawomocne. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XI sesji Rady Gminy Wijewo odzwierciedla przebieg  
posiedzenia. Nikt z radnych, mając możliwość zapoznania się z jego treścią nie wniósł uwag. 
Zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej 
propozycji nie wniesiono uwag. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Radny Pan Stanisław Kasperski – ponowił wniosek z komisji dotyczący podjęcia decyzji w sprawie 
obiektów po byłych szkołach w Zaborówcu i Potrzebowie, które niszczeją i tracą na wartości. 
Zasugerował podjąć działania zmierzające do ich sprzedaży. 
 
Ad. pkt.  4 
 
Informacje z pracy w okresie międzysesyjnym złożył Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński, 
poinformował, że: 
29.09 – zostałem zaproszony przez Radę Powiatu Leszczyńskiego na Galę Przedsiębiorców , 
 
30.09 – wspólnie ze skarbnikiem rozmawialiśmy z opiekunem z ramienia RIO na temat sytuacji 
finansowej gminy, 



01.10 – na salce gminnej odbyły się konsultacje społeczne Lokalnej Grupy Działania. 
05.10 –spotkaliśmy się z Prezesem WFOŚ w Poznaniu w sprawie możliwości dotacji kanalizacji 
i sytuacji gminy.  Jesteśmy zmuszeni do określenia nowych granic aglomeracji, przynależność do 
której określa formy dofinansowania inwestycji. Zmniejszenie aglomeracji do miejscowości Brenno 
Wijewo i Potrzebowo zmniejszy niebezpieczeństwo ewentualnych kar w przypadku kiedy nie 
skanalizuje się całej aglomeracji. Kanalizacja pozostałych miejscowości będzie można realizować 
z funduszu PROW. 
06.10 – spotkałem się z Prezesem GS „SCH” w Wijewie w sprawie zamiany działek, 
   - przeprowadziłem negocjacje z przedstawicielem firmy AMB Energia w sprawie kończącej się 
umowy na dostawę prądu. Skutecznie negocjujemy obniżenie ceny. 
  - odbyło się posiedzenia Zarządu OSP w Wijewie w sprawie wyłonienia kandydata na Komendanta 
Gminnego OSP, chciałbym poznać opinie wszystkich strażaków w tej sprawie, 
07.10 – spotkałem się  z przedstawicielem firmy MAXIMUS BROKER, 
08.10 – odbyła się sesja Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego na którym 
określono stawkę opłaty od domków letniskowych za rok w wysokości 80 zł od śmieci 
segregowanych i 160 od nie segregowanych. 
  -  przeprowadziłem rozmowę ze Starostą  w sprawie drogi powiatowej na odcinku od Kargowskiej 
do kościoła. Zaproponował dofinansowanie gminy  w wysokości ok. 30 tys. zł. Jutro przyjedzie 
starosta z kierownikiem ZDP i będziemy  wizytować miejsca gdzie są wymagane prace 
(skrzyżowanie na Kargowskiej, mostek w Potrzebowie). Każde partnerstwo w inwestycji jest 
dodatkowo punktowane i zwiększa możliwość pozyskania funduszy. 
09.10 – wspólnie z Przewodniczącym RG uczestniczyliśmy w pasowaniu klas pierwszych, 
   - na zaproszenie Prezydenta Miasta Leszna uczestniczyłem w konferencji dotyczącej pomocy 
przedsiębiorcą w zakresie arbitrażu i mediacji, 
10.10 – odbyło się zebranie OSP w Brennie w sprawie kandydatury na Komendanta Gminnego 
OSP, 
11.10 – uczestniczyłem we wprowadzeniu do Kościoła  relikwii św. Floriana  
 
Ad. pkt.  5 
 
 1/  Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Wijewo przedstawił przewodniczący 
obrad. Poinformował, że sprawa wynagrodzenia została omówiona szczegółowo na posiedzeniu  
komisji stałych . 
Do treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XII/52/2015 w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Wijewo  
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 3 
 
2/   Projekt uchwały w sprawie wybór ławników Sądy Rejonowego. Przewodniczący Rady Gminy 
wyjaśnił, że zgodnie z ustawa kandydat ów na ławników wybiera się w głosowaniu tajnym czego 
wymaga powołanie Komisji Skrutacyjnej. Zaproponował aby funkcje tą pełniła komisja rewizyjna. 
Członkowie której wyrazili zgodę na przeprowadzenie głosowania. 
Komisja Skrutacyjna przygotowała kartki do głosowania, rozdała radnym i przeprowadziła 
głosowanie. 
Protokół głosowania odczytała przewodnicząca  komisji Pani Urszula Rimke. 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Pan Stanisław  Kasperski. 
Do treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gmin y Wijewo Nr XII/53/2015 w sprawie  wybór ławników Sądy Rejonowego 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 4 
 
3/  Projekt uchwały w sprawie zmiany w  budżecie przedstawił Skarbnik Pan Krzysztof Słomianny 
wyjaśnił, że projekt uchwały zawiera zwiększenie dochodów o kwotę 817 00 zł. pochodzącą 
z rozliczenia inwestycji. Zwiększamy również dochody o kwotę 3 857 698 zł. pochodzącą 
z odzyskanego podatku VAT. 
Do treści uchwały nie wniesiono uwag. 
 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XII/54/2015 w sprawie zmiany w  budżecie  podjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 5 
 



4/  Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji przedstawił Skarbnik, który poinformował o poprawie 
sytuacji finansowej gminy i rezygnacji z tego powodu z emisji obligacji. 
Do treści uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XII/55/2015 w sprawie emisji obligacji podjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 6 
 
Ad. pkt. 6 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił zebranym informacje na tema złożonych oświadczeń 
majątkowych  złożonych do: 
- wojewody przez Przewodniczącego RG oraz Wójta, 
- wójta przez kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, 
- Przewodniczącego RG przez radnych. 
Stwierdził, że z otrzymanych pism wynika, że w złożonych oświadczeniach nie stwierdzono 
nieprawidłowości.  Ewentualne uwagi stwierdzone przez Urząd Skarbowy zostaną przekazane 
indywidualnie zainteresowanym. 
 
Po złożonej informacji przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie przystąpiono do realizacji kolejnego punku porządku obrad. 
 
Ad. pkt.  7 
 
Radny pan Radosław Zamiatała – zwrócił się z zapytaniem dot: 
- remontu drogi od wojewódzkiej do kościoła dotyczy drogi z Wijewa przez wieś czy w Brennie.  
Jakie będzie jej finansowanie. 
-  jakie są możliwości dofinansowania  budowy kanalizacji, czy w granicach nowej aglomeracji 
wejdzie Brenno Ostrów i resztę osób nieujętych w Wijewie, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – ze względu na najniższy dochód na mieszkańca przy 
dofinansowaniu zyskujemy dodatkowe pieniądze dlatego powiat zdecydował o remoncie tej drogi. 
Inwestorem będzie powiat, dofinansowanie  w ramach PROW  wynosi 63,63% z tego gmina miała 
by dołożyć 20 % z 36 % stanowiących koszt powiatu. 
Z WPO można otrzymać dofinansowanie na inwestycje realizowane w ramach aglomeracji. Na 
kanalizacje w miejscowościach z poza aglomeracji można realizować inwestycje w ramach PROW.  
Musimy wydzielić obszar na którym będziemy wstanie zabezpieczyć finansowanie budowy 
kanalizacji. Wskaźnik ilości osób przypadających na kilometr kanalizacji wynosi 120 przyłączy na 
kilometr.  W obszarze „Naturze 2000”  wynosi 90 osób. Normom tym odpowiadają tylko Brenno 
Wijewo i Potrzebowo, nie znaczy to jednak, że w pozostałych miejscowościach nie będzie 
kanalizacji. Należy rozpatrzyć możliwość przyłączenia Miastka do Przemętu gdzie przepompownia 
w Górsku jest bardzo blisko. 
Poinformował, że w budżecie są zaplanowane pieniądze na budowę placu zabaw w łącznej kwocie 
60 tys. po 20 na każdą wieś. Jeśli będzie to za mało to poczekamy do przyszłego roku i będziemy 
wnioskować o dofinansowanie  z LGD. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak -  zgłosił wniosek o : 
- wyznaczenie przejścia dla pieszych przy Lewiatanie oraz z ul. Źródlanej. Tłumaczenia, że nie ma 
chodnika nie są przekonywujące ponieważ podobne sytuacje są na ul. Biedaszkowo i na ul. 
Powstańców Wlkp w Wijewie gdzie przejścia są na parking, 
- posprzątanie ogłoszeń na słupach, które fruwają i szpecą a w przyszłości pilnować aby sprzątali to 
wieszający. Zaproponował posprzątanie to we własnym zakresie przez  rady sołeckie. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – przychylił się do tej propozycji aby ostatni raz posprzątać we 
własnym zakresie a w przyszłości ścigać wieszających aby sprzątali po sobie. 
Sołtys Pani Barbara Wojciech – w przeszłości rozmawialiśmy o pojemnikach na piasek z solą, czy 
była by taka możliwość. Kupki piasku są rozsypywane i brzydko wyglądają. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – jest to dobry pomysł, oszczędny i estetyczny. Zorientujemy się 
jaki był by to koszt. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – zaproponował, aby RS zajęły się rozmieszczeniem i sprzątaniem 
tych pojemników, 
Wójt – poprosił o zgłoszenie ilości skrzyń potrzebnych w poszczególnych wsiach. 
Radna Pani Danuta Leśna – zwróciła się o zobowiązanie  właściciela działki przy ul. Powstańców 
Wlkp 18 o uporządkowanie posesji.  Powalony budynek straszy i przeszkadza sąsiadom  
w postawieniu płotu, 



Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – spróbuje w pierwszej kolejności porozmawiać z właścicielem 
posesji o jej uporządkowaniu, 
Sołtys Pani Marzanna  Daleka – na jakim etapie jest wykup działki pod drogę w Miastku , 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – udzielę informacji po zapoznaniu się ze sprawą, 
Sołtys Pan Roman Ratajczak – w ubiegłych latach Przylesie otrzymywało piasek również na 
odcinek drogę dojazdowej do miejscowości. Czy tam też będziemy stawiać skrzynie. 
Wójta nie tylko we wsiach na całym ciągu drogi nas nie stać, 
Sołtys Pan Marian Białas – w związku z remontem mostów firma UMIKOP jeździ przez Lgiń. Droga 
powiatowa-polna jest zniszczona, pomimo naprawy przez firmę, od ciężkiego sprzętu wskazane 
byłoby jej wyrównanie, 
 - wskazał potrzebę czyszczenia studzienek kanalizacyjnych na ul. Wczasowej oraz ul. Powstańców 
Wlkp gdzie nadal nie naprawiono nadbudowanych kratek  ściekowych, gdzie puściły śruby, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – jutro będzie Kierownik ZDP to postaramy się zobaczyć jakie są 
potrzeby i co można zrobić, 
Rady Powiatu Pan Rafał Rimke – poinformował, że: 
- budowa mostów przebiega planowo, termin zakończenia – koniec listopada, 
- zgłosiłem wniosek o przegląd wszystkich kratek na terenie gminy. Przy okazji  wizyty Kier. ZDP 
chciałbym pokazać również sprawę skrzyżowania w Brennie na Kargowskiej, most w Potrzebowie 
oraz ul. Lgińską.  
Radny Pan Edwin Wojciech – kratka przy WDK w Wijewie była czyszczona ale nie jest drożna 
Radny Powiatu Pan Rafał Rimke – kratki są niedrożne ponieważ nie jest czyszczony teren przy 
krawężniku co powoduje zamulanie  rurociągu, 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski odczytał pisma jakie wpłynęły do biura rady 
dotyczące odpowiedzi ZDP w Lesznie na pismo mieszkańców ul. Niwka w sprawie budowy 
chodnika. 
Poprosił o wyjaśnienie sprawy dotyczącej  budowy chodnika w Wijewie od drogi 305 do kiosku. Były 
uzgodnienia, że ZDP kupi kostkę a wykonanie będzie w gestii gminy. 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński  przedstawił pisma jakie zostały skierowane do urzędu 
w sprawach: 
1/ utwardzenia ul. Nowej oraz wybudowania tam oświetlenia, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – są możliwości pozyskania środków na budowę dróg. Większe 
możliwości maja odcinki łączące się z drogami o wyższej kategorii. Przeanalizujemy możliwości 
przygotowania dokumentów oraz możliwości finansowe gminy aby przystąpić do konkursów na 
przyszły rok. 
2/ zakupu szafek dla jednostki OSP w Wijewie  z przeznaczeniem na Nomexy, 
Wójt – jesteśmy w trakcie tworzenia budżetu, jeśli finanse pozwolą to przeznaczymy na ten cel 
pewną kwotę, 
3/ wniosek ENEI w sprawie zakupu działki pod trafostację na terenie działek rekreacyjnych 
w kierunku Wielenia. 
4/ dofinansowania działalności statutowej Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego 
w Lesznie, 
 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – zwróciła się z prośbą o ustalenie właściciela drzewa, które 
wymaga usunięcia ponieważ stoi na środku ul. Nowej i utrudnia wjazd mieszkańcom. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski – stwierdził, że w budowie budżetu należy 
wrócić do wniosków z lat ubiegłych ponieważ nie wszystkie  sugestie ze strony rad sołeckich zostały 
uwzględnione do realizacji. 
Poinformował, że kolejne posiedzenie będzie poświecone podatkom na 2016 rok. 
 
Ad. pkt. 8 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XII sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

                                                              Przewodniczący 
                                                           Rady Gminy Wijewo 

           
                                                                Stanisław  Kasperski 


